

国际教育学院关于成立学生兴趣小组的通知

为丰富国际教育学院学生的课余文化生活，营造积极向上、格调高雅的校园文化氛围，促进学生全面发展与个性化成长，加强中外学生交流融合，学院经研究决定，成立首批五个学生兴趣小组。现将具体事宜通知如下：

一、兴趣小组简介

- 文艺小组**：涵盖音乐、舞蹈、摄影等领域，旨在培养学生艺术兴趣，提升审美情趣与创作能力。
 - (1) 音乐队：包括声乐、器乐、主持三个领域，申报人员需有相关才能，不限人数，每周活动一次；
 - (2) 舞蹈队：申报人员需有相关才能，不限人数，每周活动一次；
 - (3) 摄影队：申报人员需有相关才能，限 5 人。
- 书法小组**：限 5 人，学习与传承中国书法艺术，陶冶情操，提升文化修养与专注力。
- 演讲小组**（含辩论）：限 20 人，锻炼中英文口头表达能力、逻辑思维与临场应变能力，提升沟通技巧与自信。
- 象棋小组**（中国象棋）：限 20 人，切磋棋艺，开发智力，锻炼战略思维，传承益智文化。
- 体育小组**：负责组织策划各类体育活动（如球类比赛、趣味运动会等），激发运动热情，培养团队协作与领导能力。

二、参与权益与激励措施

- 定期活动**：各小组将定期组织开展日常训练、专题讲座、学习交流、成果展示等活动。
- 优先参与**：小组成员享有优先报名参加学院、学校组织的各类相关文化活动、竞赛的资格。
- 赛事推荐**：表现优异者将有机会被推荐代表学院参加更高级别的相关比赛。
- 综测激励**：按照学院学生综合测评相关规定，积极参与小组活动并表现突出者，将获得相应的综合测评积分奖励。

三、报名与联系方式

我们热忱欢迎各位同学根据个人兴趣与特长，踊跃报名参加！请有意向的同学于 11 月 15 日前，通过各班班长进行报名。

咨询联系人：郭老师 18032375317

希望各兴趣小组能够成为同学们发展爱好、展示才华、交流学习的广阔平台。请各班级、各学生组织广泛宣传，积极动员同学们参与。

特此通知



Notice from the International Education College on the Establishment of Student Interest Groups

In order to enrich the extracurricular cultural life of students in the International Education College, create a positive and elegant campus cultural atmosphere, promote students' comprehensive development and personalized growth, and enhance exchanges and integration between Chinese and international students, the college has decided to establish the first five student interest groups after deliberation. The specific details are as follows:

I. Introduction to Interest Groups

1. **Arts Group:** Covers music, dance, photography, and other fields, aiming to cultivate students' artistic interests and enhance their aesthetic appreciation and creative abilities.
 - ①**Music Team:** Includes vocal music, instrumental music, and hosting. Applicants must have relevant talents. No limit on the number of participants. Activities held once a week.
 - ②**Dance Team:** Applicants must have relevant talents. No limit on the number of participants. Activities held once a week.
 - ③**Photography Team:** Applicants must have relevant talents. Limited to 5 members.
2. **Calligraphy Group:** Limited to 5 members. Focuses on learning and inheriting the art of Chinese calligraphy, cultivating character, and enhancing cultural literacy and concentration.
3. **Speech Group (including Debate):** Limited to 20 members. Aims to practice oral expression skills in Chinese and English, logical thinking, and the ability to think on one's feet, thereby improving communication skills and self-confidence.
4. **Chinese Chess Group:** Limited to 20 members. Focuses on improving chess skills, developing intelligence, exercising strategic thinking, and inheriting intellectual culture.
5. **Sports Group:** Responsible for organizing and planning various sports activities (such as ball games, fun sports meets, etc.), stimulating enthusiasm for sports, and cultivating teamwork and leadership skills.

II. Participation Benefits and Incentives

1. **Regular Activities:** Each group will regularly organize daily training, special lectures, learning exchanges, and result showcases.
2. **Priority Participation:** Group members will have priority registration for various relevant cultural activities and competitions organized by the college and the university.
3. **Competition Recommendations:** Outstanding performers will have the opportunity to be recommended to represent the college in higher-level related competitions.
4. **Comprehensive Evaluation Incentives:** According to the college's relevant regulations on student comprehensive assessment, active participants who demonstrate

outstanding performance in group activities will receive corresponding comprehensive assessment points as a reward.

III. Registration and Contact Information

We warmly welcome all students to actively register based on their personal interests and strengths! Students who are interested are requested to register through their class monitors before November 15.

Contact Person: Ms. Guo 18032375317

We hope that these interest groups will become a broad platform for students to develop hobbies, showcase talents, and exchange knowledge. All classes and student organizations are requested to widely publicize this notice and actively mobilize students to participate.

International Education College
November 6, 2025

附件：

国际教育学院兴趣小组报名表

序号	申报兴趣小组 Group to Apply	姓名 Name	班级 Batch	学号 Student ID	电话 Contact	有无相关才艺 Relevant Talents	备注 Remarks
1							
2							
3							
4							
5							
6							
7							